

St. Vejleå arbejdsgruppe

Mødedato og tid	Mandag d. 25. maj kl. 16.30
Sted	Albertslund Rådhus
Mødeleder	Arne Lie
Referent	Anne Wilms
Emne	St. Vejleå arbejdsgruppe
Deltagere	Niels, Ole, Lars, Arne & Anne
Fraværende	Ingen

Referat sendes i øvrigt til Friluftsrådets sekretariat

1. Meddelelser fra formanden/gruppen

- Referat fra sidste møde er ikke udkommet på hjemmesiden. Anne undersøger.
- Arne deltager i Vandråd for Køge Bugt. Alle møder er udsat grundet COVID-19. Afleveringsfristen er udsat 2 måneder. Der er ikke mulighed for at komme i betragtning til midler fra vandrådene til etablering af omløb på St. Vejleå.
- (Arne) Der arbejdes på at få hævet bunden i St. Vejleå på stykket gennem Egelundparken (Albertslund).
- (Arne) Der arbejdes fortsat på at få ændret brinkerne på St. Vejleå i forbindelse med etablering af Hyldager Bakker (sydlig del). Brinkerne ønskes ændret fra den nuværende "dobbel-V-profil" til en mere åben profil, dette vil medføre at åen bliver mere synlig.
- (Arne) 3F har forespurgt om muligheden for en guidet cykeltur langs åen.
- Lars informerede om planerne om at hegne (store) arealer i statsskovene. Det påvirker ikke St. Vejleå direkte, men bl.a. er der forslag om at hegne i Bidstrup Skovene, hvilket vil medføre at mange ridende vil søge mod andre områder. Lars er gennem DRF blev tovholder og er i samarbejde med andre interesseorganisationer (via DIF) i gang med at etablere kontakt til miljøministeren. Der er mange berørte brugere, både organiserede og ikke organiserede. Fra Friluftsrådets organisationer er bl.a. spejdere, ryttere, cyklister, hundekørsel og orienteringsløbere.

2. Nyt vedr. omløbet og ISVM

ISVM holder bestyrelsesmøde d. 28. maj. Arne (og Ole) er inviteret til at holde et oplæg om omløbet. Inden mødet vil Arne undersøge svar til Vallensbæk vedr. uændret status på Tueholmsøen og Vallensbæk Sø (efter etablering af omløb). HTK mangler et svar vedr. finansiering -Arne vil ligeledes undersøge dette. ISVM afholder brugergruppemøde d. 10. juni - Ole deltager.

3. Oles regneark

Regnearket blev gennemgået. Der er flere og flere grønne (udførte/afsluttede) punkter. Ole opdaterer regneark og udsender til gruppen. Fjernelse af bevoksning ved Appevad skal undersøges - Anne lægger vejen forbi. Det skal også undersøges om der er en QR-kode til Useeum. Der er etableret en gruppe i HTK vedr. friluftsliv. Arne har arrangeret at Lars bliver inviteret med henblik på etablering af ridestier. Ishøj kommune har foreslået udlægning af sten i St. Vejleå (i området omkring Tranegilde Mose). Etablering af fuglekiggetårn i Tranegilde Mose er kommet nærmere, men konstruktionen er ændret da bundforholdene ikke kan klare den oprindelige plan.

4. Initiativer

Arne har flere ideer med henblik på at promovere vores arbejde overfor de 4 kommuner. Dette punkt udskydes til gruppens rolle er kendt.

5. Gruppens rolle i den nye struktur

Der skal afholdes møde vedr. den nye struktur i Friluftsrådets kreds Storkøbenhavn Vest efter sommerferien, hvor bl.a. dette emne vil blive diskuteret. Punktet udsættes.

Forkortelser:

DRF	Danmarks Ride Forbund
DIF	Danmarks Idræts Forbund
HTK	Høje Tåstrup Kommune
ISVM	IS Vallensbæk Mose
HOFOR	Hovedstadens Forsyning